

Department of Health / Ministère de la Santé  
Office of the Chief Medical Officer of Health /  
Bureau du médecin-hygiéniste en chef

P.O. Box/C.P. 5100  
Fredericton, NB E3B 5G8  
Tel/Tél. (506) 457-4800  
Fax/Télé. (506) 453-2780

**Date :** April 20, 2021 / Le 20 avril 2021

**To/Dest. :** Health care professionals, NBMS, NANB, NBPA, College of Pharmacists, ANB/EMP, First Nation, Paramedic Association of New Brunswick / Professionnels de la santé, SMNB, AIINB, APNB, Ordre des pharmaciens, ANB/PEM, Premières Nations, Association des paramedics du Nouveau-Brunswick

**From/Exp. :** Dr. / D<sup>re</sup> Cristin Muecke, Deputy Chief Medical Officer of Health / Médecin-hygiéniste en chef adjointe

**Copies :** Dr / D<sup>re</sup> Jennifer Russell, Dr / D<sup>re</sup> Heidi Liston, Éric Levesque, Jeff McCarthy, Shelley Landsburg, Penny Higdon, RMOHs / MHR, RHA PH Directors / Directeurs de la santé publique des RRS, NBHEOC / COUMSNB, Bruce MacFarlane, Perinatal

**Subject/Objet :** **MEMO regarding pregnant women / NOTE DE SERVICE concernant les femmes enceintes**

Our understanding of the impact of COVID-19 on various populations continues to evolve. Recent events in Ontario have highlighted the risks of COVID-19 infection for pregnant women, possibly potentiated by the spread of variant strains. Pregnant women who have COVID-19 appear to be more likely to develop respiratory complications requiring intensive care, and require ventilation, compared to non-pregnant women. They are also at increased risk of premature birth and more frequent admission to the neonatal unit.

Starting in March, New Brunswick had prioritized pregnant women with two or more chronic medical conditions, given the evidence that severe morbidity from COVID-19 appeared to be greater in women with such risk factors ([SOGC Statement COVID-19 Vaccination in Pregnancy.pdf](#)). Resources were also developed in partnership with Perinatal NB to increase access and informed consent for pregnant and breastfeeding women.

Notre compréhension des répercussions de la COVID-19 sur diverses populations continue d'évoluer. Des événements qui se sont récemment produits en Ontario ont souligné les risques d'infection liée à la COVID-19 pour les femmes enceintes, possiblement intensifiés par la propagation des souches de variants. Les femmes enceintes qui contractent la COVID-19 semblent être plus susceptibles que les femmes non enceintes de développer des complications respiratoires nécessitant des soins intensifs et d'avoir besoin de ventilation. Elles présentent également un risque accru d'accoucher prématurément et d'être admises dans une unité néonatale.

À partir du mois de mars, le Nouveau-Brunswick a donné la priorité aux femmes enceintes présentant au moins deux maladies chroniques, étant donné les éléments indiquant que la morbidité grave due à la COVID-19 semblait être plus importante chez les femmes présentant de tels facteurs de risque ([https://www.sogc.org/common/Uploaded%20files/Latest%20News/FR\\_SOGC\\_Statement\\_COVID\\_19\\_Vaccination\\_in\\_Pregnancy.pdf](https://www.sogc.org/common/Uploaded%20files/Latest%20News/FR_SOGC_Statement_COVID_19_Vaccination_in_Pregnancy.pdf)). Des ressources ont également été élaborées en collaboration avec Périnatal NB afin d'améliorer l'accès pour les femmes enceintes et celles qui allaitent et leur permettre de fournir un consentement éclairé.

On April 15, the Society of Obstetricians of Gynecologists (SOGC) called on all provinces to immediately prioritize women who are more than 20 weeks pregnant for COVID-19 vaccination ([April 15 Statement COVID-19 Pregnant Women ICU \(sogc.org\)](#)). Moving forward, all pregnant women in New Brunswick will be eligible to receive COVID-19 vaccine regardless of the presence of other medical conditions. Pregnant women can schedule an appointment to receive their vaccine at a Regional Health Authority community clinic by registering [online](#). If they are unable to book online, they can call 1-833-437-1424 to book an appointment.

Le 15 avril, la Société des obstétriciens et gynécologues du Canada (SOGC) a demandé aux provinces d'accorder immédiatement la priorité aux femmes enceintes de plus de 20 semaines concernant la vaccination contre la COVID-19 ([Déclaration du 15 avril sur la COVID-19 et les femmes enceintes dans les USI \(sogc.org\)](#)). À l'avenir, toutes les femmes enceintes au Nouveau-Brunswick seront admissibles à la vaccination, qu'elles souffrent ou non d'autres problèmes de santé. Elles peuvent prendre rendez-vous pour se faire vacciner dans une clinique de vaccination organisée par les régions régionales de la santé en s'inscrivant [en ligne](#). Si elles ne sont pas en mesure de s'inscrire en ligne, elles peuvent appeler le 1-833-437-1424 pour prendre rendez-vous.



---

Dr. / D<sup>re</sup> Cristin Muecke, MD, MSc, FRCPC  
Deputy Chief Medical Officer of Health / Médecin-hygiéniste en chef adjointe